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Abstract (en)
[origin: US2023195040A1] A method for compensating the rate as a function of the temperature of a watch (1). A water-resistant case (2) contains
a movement (3) with an oscillator (4), in an internal volume V occupied by n moles of a gas of constant R, where the pressure coefficient Cp and
the humidity coefficient Ch of the movement (3) are determined, an optimal value Cto of the thermal coefficient Ct of the oscillator (4) is calculated
defining the relatively linear variation of the rate thereof as a function of the temperature T, compensating the pressure and humidity deviations. The
pressure P and/or the constant R and/or the quantity of gas and/or the temperature T are varied in the case. In the factory, the thermal coefficient of
elastic return, and/or the quantity and/or the nature of the gas in the watch, and/or the internal volume of the case (2) are modified.

Abstract (fr)
Un aspect de l'invention concerne un procédé de compensation de la marche en fonction de la température d'une montre (1) dont la boîte (2)
étanche contient un mouvement (3) avec un oscillateur (4), dans un volume interne V occupé par n moles d'un gaz de constante R, où on détermine
le coefficient de pression Cp et le coefficient d'humidité Ch du mouvement (3), on calcule une valeur optimale Cto du coefficient thermique Ct dudit
oscillateur (4) définissant la variation relativement linéaire de sa marche en fonction de la température T, compensant les écarts de pression et
d'humidité, et,pour l'après-vente on équipe la montre (1) de moyens de compensation (10) pour faire varier, dans la boîte (2), la pression P et/ou la
constante R et/ou la quantité de gaz et/ou la température T,ou, en usine, on modifie le coefficient thermique des moyens de rappel élastique dudit
oscillateur (4) par modification d'une couche d'oxyde et/ou application ou ablation d'un revêtement, et/ou la quantité et/ou la nature du gaz dans la
montre, et/ou on modifie le volume interne de la boîte (2).
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